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DAMES EN HEREN, 
 
De Commissie voor Leefmilieu en Natuur, Land-
bouw, Visserij en Plattelandsbeleid en Ruimtelijke 
Ordening en Onroerend Erfgoed besprak op 12 en 19 
juni 2008 het voorstel van resolutie betreffende de 
ophaling van afvalbanden op landbouwbedrijven. 

1. Toelichting 

Mevrouw Tinne Rombouts geeft toelichting bij het 
voorstel van resolutie. Ze herinnert aan de bespre-
king van de jaarlijkse evaluatieverslagen van de hui-
dige milieubeleidsovereenkomst Afvalbanden (zie 
bijvoorbeeld Parl. St. Vl. Parl. 2007-08, nr. 1581/1) 
en aan de tussentijdse vragen om uitleg over dit on-
derwerp.  
 
De huidige milieubeleidsovereenkomst (MBO) Af-
valbanden loopt af op 28 november 2008. Er wordt 
intussen een nieuwe MBO voorbereid. Recytyre, het 
erkende organisme dat instaat voor de inzameling en 
verwerking van afvalbanden, zocht de voorbije jaren 
mee naar een oplossing voor de afvalbanden op 
landbouwbedrijven. De landbouwers werden ge-
raadpleegd om na te gaan hoeveel afvalbanden zich 
op landbouwbedrijven bevinden. Het zou volgens 
een ruwe schatting in totaal over ongeveer 65.000 à 
79.000 ton afvalbanden gaan. Het grootste deel 
daarvan wordt nog gebruikt als afdekmiddel.  
 
De minimale en maximale kosten die gepaard zou-
den gaan met de gratis ophaling en verwerking wer-
den geraamd. De ophaling van ongebruikte banden, 
die was voorzien voor het eerste kwartaal van 2007, 
heeft echter niet plaatsgevonden. Recytyre kon het 
engagement om de ongebruikte banden gratis op te 
halen bij landbouwers niet nakomen. Door de stij-
gende hoeveelheid in te zamelen afvalbanden in het 
kader van de aanvaardingsplicht, vond het organisme 
dat onder de huidige overeenkomst de financiële 
druk te groot was om het engagement na te komen. 
Het ontbreekt Recytyre dus aan financiële middelen. 
In juni 2007 werd wel een uitwisselingsplatform 
opgericht waar landbouwers met een teveel aan af-
valbanden kunnen ruilen met andere landbouwers 
die er tekort hebben.  
 
De indieners van het voorstel van resolutie willen 
dat, bij het opstellen van de nieuwe overeenkomst, 
Recytyre voldoende slagkracht krijgt om het enga-
gement inzake de ophaling van afvalbanden bij 
landbouwers alsnog waar te maken. De afvalbanden 
uit de landbouwsector vallen niet onder de aanvaar-
dingsplicht omdat ze niet als band maar als afdek-
kingsmiddel worden gebruikt. Om een illegale ver-
wijdering te vermijden, is het volgens de indieners 
wenselijk dat het Vlaamse Gewest bijdraagt aan de 

milieuverantwoorde inzameling en verwerking er-
van.  
 
Concreet bevat het voorstel van resolutie drie vragen 
aan de Vlaamse Regering. Voorop staat de vraag om 
in de nieuwe milieubeleidsovereenkomst Afvalban-
den in ruimte te voorzien voor de verwerking van 
afvalbanden bij landbouwers.  
 
In tweede instantie wordt gevraagd om samen met de 
landbouwsector na te gaan welke actieve rol de sec-
tor zelf kan spelen om de kosten voor de ophaling 
van de afvalbanden te drukken – mevrouw 
Rombouts denkt daarbij bijvoorbeeld aan logistieke 
ondersteuning – en erop toe te zien dat er geen nieu-
we afvalbandenstromen ontstaan via de landbouw-
sector. 
 
Ten derde wordt de Vlaamse Regering gevraagd in 
middelen te voorzien voor de verwerking van afval-
banden uit de landbouwsector of om in overleg met 
Recytyre in financieringsinstrumenten te voorzien 
om de afvalbanden gespreid over een redelijke ter-
mijn op te halen en te verwerken. Mevrouw 
Rombouts merkt op dat de indieners vragen dit ge-
spreid over een redelijke termijn te doen, omdat ze 
weten dat het gelijktijdig inzamelen van alle afval-
banden voor problemen bij de verwerking zou zor-
gen. 

2. Bespreking 

Het voorstel van resolutie wordt een eerste keer be-
sproken in de vergadering van 12 juni 2008.  
 
Mevrouw Marleen Van den Eynde bevestigt dat het 
probleem van de afvalbanden bij landbouwbedrijven 
al vaker in de commissie werd besproken. Het lid 
verwijst onder meer naar de vragen om uitleg van 
mevrouw Rombouts en de heer Karlos Callens over 
de uitvoering van de terugnameverplichting en de 
opslag van autobanden bij landbouwbedrijven, die 
werden behandeld op 5 juli 2007 (Hand. Vl. Parl. 
2006-07, nr. C238). Toen werd duidelijk gesteld dat 
het gestarte ruilplatform geen succes is. Dat wordt in 
de toelichting van mevrouw Rombouts nu niet meer 
herhaald. Wat is nu de stand van zaken? Hoe staat 
het met het gedoogbeleid, waarvan de minister ge-
wag maakte in haar antwoord op deze vragen? De 
aanwezigheid van afvalbanden bij landbouwbedrij-
ven wordt door de Openbare Vlaamse Afvalstoffen-
maatschappij (OVAM) niet als illegale opslag be-
schouwd op voorwaarde dat het aantal banden in 
verhouding staat tot het gebruik ervan als afdekmid-
del, dat er geen nieuwe afvalbanden worden aange-
trokken en dat de banden op een vloeistofdichte 
vloer worden bewaard in de periode dat ze niet ge-
bruikt worden als afdekmateriaal. Indien er geen 
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risico’s zijn voor het leefmilieu is er dus een vorm 
van gedoogbeleid.  
 
De indieners van het voorstel van resolutie, die tot de 
meerderheidsfracties behoren, willen een aantal aan-
bevelingen formuleren ten aanzien van de Vlaamse 
Regering. Aangezien er nog onderhandelingen lopen 
over een nieuwe MBO, getuigt dit volgens mevrouw 
Van den Eynde over een gebrek aan vertrouwen in 
de minister en in de lopende onderhandelingen. Of 
zijn de gesprekken stopgezet en worden daarom 
aanbevelingen geformuleerd?  
 
Mevrouw Van den Eynde erkent dat de aanwezig-
heid van talrijke afvalbanden bij landbouwbedrijven 
een ernstig probleem vormt. Vlaams Belang is niet 
gekant tegen de bespreking van het voorstel van 
resolutie en dringt eveneens aan op een oplossing 
voor het probleem. Voorafgaand zou de commissie 
echter van de minister een stand van zaken van de 
lopende onderhandelingen moeten krijgen. Hoe ver 
staan de onderhandelingen? Hoeveel banden zijn er 
nog bij de landbouwbedrijven? Is het mogelijk in de 
nieuwe MBO een uitzonderingsregime voor land-
bouwbedrijven op te nemen, gelet op het feit dat het 
toch ook om een bedrijfsafvalstroom gaat? Schept 
dit geen precedent voor andere MBO’s?  
 
Mevrouw Tinne Rombouts zegt dat ze zich in de 
toelichting niet heeft uitgesproken over de werking 
van het ruilplatform. Er is een ruilplatform gestart en 
er is actie ondernomen om de uitwisseling vlotter te 
laten verlopen. In verband met de vraag naar het 
aantal afvalbanden bij landbouwbedrijven, laat het 
lid opmerken dat er nog geen concrete acties zijn 
ondernomen, zodat de cijfers uit eerdere enquêtes 
wellicht nog gelden.  
 
Het formuleren van aanbevelingen getuigt volgens 
mevrouw Rombouts niet van wantrouwen in de 
minister. Het is een signaal aan de onderhandelaars, 
die nu gesprekken voeren over een nieuwe MBO, 
dat er voor de ophaling en verwerking van afvalban-
den bij landbouwbedrijven een oplossing moet ko-
men. De indieners vragen aan de hele Vlaamse Re-
gering daarvoor middelen uit te trekken of in over-
leg met Recytyre een financieringsinstrument uit te 
werken. 
 
Mevrouw Hilde Crevits, Vlaams minister van 
Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur, 
antwoordt in de vergadering van 19 juni 2008 op de 
vragen van mevrouw Van den Eynde. De onder-
handelingen over de nieuwe MBO afvalbanden zijn 
dus lopende. Er zijn al enkele overlegvergaderingen 
geweest tussen de sector enerzijds en de drie ge-
westen anderzijds. Hierbij zijn een aantal uitgangs-
punten bepaald. Op basis daarvan is er een eerste 
ontwerptekst opgesteld, die nog niet volledig ont-

wikkeld is maar dient als basis voor het verdere 
overleg. 
 
De afvalbanden uit de landbouwsector vallen inder-
daad niet onder de aanvaardingsplicht, zoals ook 
vroeger reeds gesteld, maar iedereen is er zich van 
bewust dat er aan een oplossing moet worden ge-
werkt. Die oplossing moet in overleg tussen de ban-
densector, de landbouwsector en de Vlaamse over-
heid uitgewerkt worden. Recytyre heeft zijn bereid-
heid bevestigd om mee te zoeken naar een oplossing 
voor het probleem. Recytyre is bereid om stelselma-
tig de verwerking van de landbouwbanden mee te 
financieren, op voorwaarde dat zij beschikken over 
de nodige financiële draagkracht. Op dit ogenblik 
heeft Recytyre geen financiële reserves hiervoor, 
onder meer als gevolg van het hoge inzamelpercen-
tage dat bereikt wordt (92 percent in 2007). 
 
Op basis van een enquête bij de landbouwers in 2006 
wordt de hoeveelheid afvalbanden in de landbouw-
sector geraamd op 55.000 ton voor Vlaanderen en 
78.000 ton voor heel België. Het is volgens de mi-
nister niet zinvol om op korte termijn, bijvoorbeeld 
een of twee jaar, alle afvalbanden uit de landbouw-
sector af te voeren, omdat vele landbouwers ze nog 
nuttig gebruiken en er niet echt een beter alternatief 
als afdekmateriaal voorhanden is. 
 
Tijdens het verdere overleg moeten de bepalingen 
om deze problematiek aan te pakken, opgenomen 
worden in de milieubeleidsovereenkomst. In het 
najaar van 2008 zou een ontwerp van milieubeleids-
overeenkomst voor de afvalbanden bij het Vlaams 
Parlement moeten kunnen worden ingediend. 
 
Wat betreft het uitwisselingsplatform of ruilplatform 
moet de minister erkennen dat de werking momen-
teel nog niet echt succesvol is. Dit betekent niet dat 
de werking ervan nog kan verbeteren. 
 
Mevrouw Marleen Van den Eynde ziet niet in welke 
meerwaarde het voorstel van resolutie kan bieden 
tijdens de lopende onderhandelingen. Iedereen 
vraagt een oplossing voor dit probleem, ook Vlaams 
Belang, maar het voorstel van resolutie stelt geen 
concrete oplossing voor. Er wordt opnieuw bijko-
mend onderzoek gevraagd, maar het overleg met 
Recytyre loopt reeds langer. Het organisme toont 
zicht bereid een inspanning te doen, maar er is geen 
concrete oplossing voorhanden. Er ontstaat een an-
dere situatie wanneer Recytyre winst kan halen uit 
de ophaling en verwerking van afvalbanden en de 
gemaakte kosten kan recupereren, zoals voor andere 
afvalstromen reeds het geval is. 
 
Mevrouw Tinne Rombouts betwist dat het voorstel 
van resolutie geen concrete aanbeveling zou bevatten 
om het probleem op te lossen. Het huidige knelpunt 
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is het ontbreken van middelen voor de verwerking 
van de afvalbanden uit de landbouwsector. Bij de 
vragen aan de Vlaamse Regering wordt in 3° duide-
lijk gevraagd “in middelen te voorzien voor de ver-
werking van afvalbanden uit de landbouwsector of in 
overleg met Recytyre te voorzien in financieringsin-
strumenten om de afvalbanden gespreid over een 
redelijke termijn, op te halen en te verwerken.” De 
indieners vragen dus zeer duidelijk aan de Vlaamse 
Regering om de nodige middelen uit te trekken en er, 
in overleg met de landbouwsector en Recytyre, voor 
te zorgen dat in het kader van de nieuwe overeen-
komst de afvalbanden daadwerkelijk worden opge-
haald.  
 
Minister Hilde Crevits maakt nog de vergelijking 
met het samenwerkingsakkoord over verpakkingsaf-
val. Ook daar hebben de onderhandelingen lang aan-
gesleept. In november 2005 heeft het Vlaams Parle-
ment een resolutie over het beleid inzake verpak-
kingsafval goedgekeurd (Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, 
nr. 486/5). Begin 2008 werd er een principieel ak-
koord bereikt waarin met de aanbevelingen van het 
Vlaams Parlement rekening wordt gehouden. Naar 
analogie daarmee stelt de minister dat het feit dat het 
overleg over de afvalbanden bij landbouwbedrijven 
lang loopt, niet betekent dat er op termijn geen op-
lossing zal worden geboden. 

3. Stemming 

Het voorstel van resolutie wordt aangenomen met 11 
stemmen. 
 
 
De verslaggever,  De voorzitter, 
 
André  Patrick  
VAN NIEUWKERKE  LACHAERT 
 
 

 
 


